
Společenské vědy v praxi 

 

Ve středu 9. 11. jsme se s naší skupinou společenskovědního semináře vydali na exkurzi do 

Komerční banky. Zde pro nás byl připraven více než hodinový program. Nejprve nás pan 

náměstek ředitele Žáček vřele uvítal a posléze zavedl do podzemí, kde nám ukázal sejfy, což 

bylo pro většinu studentů velkým zážitkem. Po důkladné prohlídce sejfové místnosti jsme se 

přesunuli do zasedacího sálu, kde nám byl promítnut film o finanční gramotnosti. Poté 

následoval prostor pro diskuzi a otázky, na něž nám pan náměstek s bankovní specialistkou 

ochotně odpovídali, a nakonec nás čekal test – to, aby se ověřilo, jak moc nebo málo finančně 

gramotní jsou průměrní studenti gymnázia. K všeobecnému překvapení jsme všichni dopadli 

docela dobře a nejlepší ekonomka Aňa dokonce získala i hodnotnou cenu. Troufám si tvrdit, 

že návštěva banky zanechala ve všech pozitivní dojem.  

A protože máme opravdový hlad po informacích, byli jsme moc rádi, že hned další pondělí 

nás přišel navštívit JUDr. Tomáš Mikulík Hamele Ph.D., advokát z Frýdku-Místku, který pro 

nás měl připravenou přednášku týkající se především trestního práva. Dozvěděli jsme se nové 

informace o trestání mladistvých, zabezpečovací detenci, okolnostech vylučujících 

protiprávnost činu, zanedbání povinné výživy, ale myslím, že nejzajímavější část setkání 

představovalo povídání o práci obhájce v trestním řízení. Také se mi líbilo, že přednášející 

poskytoval dostatečný prostor pro dotazy, kterých bylo opravdu mnoho, a řekla bych, že byly 

zodpovězeny tak, že dané problematice porozuměl úplně každý. Myslím, že návštěva 

právního experta byla velkým obohacením běžných hodin a možná bude některým z nás 

inspirací v budoucím studiu na vysoké škole.  

                                                                                 Anna Kačmaříková, studentka 6. ročníku 

 

 

 
 

 

 


